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 NOTULEN VAN DE JAARVERGADERING 2023  

VERENIGING VRIENDEN VAN MUZIEKGEBOUW EINDHOVEN  
D.D. 31 MEI 2023 OM 18.30 UUR     

______________________________________________________________________ 
 
Aanwezig : 55 leden van de Vereniging Vrienden van Muziekgebouw Eindhoven  

  inclusief het bestuur 
 

Bestuur : P.J.H.C. (Pieter) van Lieshout (voorzitter), J.J.A.M (Anki) Senden (secretaris), 
C. (Kees) Koedam (penningmeester), S. (Seniz) Duru Koevoets, A.W.T. (Agnes) 
Majoor, J.M.C. (Jan) Moraal, R.H. (Randi) Nuij 

 
Namens Muziekgebouw Eindhoven: 
    E. (Edo) Righini (directeur) 
    A.J.P. (Audrey) Staaks (coördinator) 
     
Notulen : Anki Senden  
Ref.  : 20230531 
 
 
1. Opening door de voorzitter 
Pieter van Lieshout 

Mede namens de overige bestuursleden heet de voorzitter de aanwezigen van harte 
welkom, en bedankt hen voor hun komst naar de vergadering. 

Een speciaal welkom geldt de heer Righini, directeur van het Muziekgebouw, als ook Audrey 
Staaks, die als coördinator namens het Muziekgebouw de activiteiten van de Vereniging 
Vrienden ondersteunt. De heer Righini zal tijdens de vergadering een nadere toelichting 
geven op de ontwikkelingen binnen het Muziekgebouw. 

2. Notulen jaarvergadering 8 juni 2022  
Anki Senden 
 
De notulen van de jaarvergadering 2022 zijn op de website geplaatst. Er zijn geen 
opmerkingen op de notulen, die daarmee zijn vastgesteld. 
 
3. Verslag 2022/Vooruitblik seizoen 2023-2024 
Pieter van Lieshout  

Het jaar 2022 kan wat de Vereniging Vrienden Muziekgebouw Eindhoven betreft de 
geschiedenis ingaan als een geslaagd jaar, ondanks het feit dat Corona nog steeds 
nadrukkelijk invloed heeft gehad op veel activiteiten. Gelukkig wordt de invloed van deze 
pandemie voor de meeste concertbezoekers minder en minder. Blijft dat de kwetsbaren 
nadrukkelijk rekening moeten blijven houden met de impact die Corona teweeg kan 
brengen.  
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Een belangrijk evenement was het 30-jarig jubileum van zowel het Muziekgebouw als van de 
Vereniging Vrienden. Het concert door een afvaardiging van het orkest van Quadrivium met 
gastoptreden van bestuurslid Seniz Duru was een van de hoogtepunten dit seizoen.  

De Kleine Zaal was goed gevuld met leden, vrienden en kennissen van leden en leden van 
Quadrivium. Het niveau van het ten gehore gebrachte resulteerde in langdurig applaus. 
De aansluitende borrel met lekkere hapjes was de finishing touch.  

Iedereen die geïnteresseerd is in het wel en wee van Muziekgebouw Eindhoven heeft zeker 
geconstateerd dat er meer en meer concerten hebben plaatsgevonden. Waren dit voorheen 
voor het overgrote deel klassiek gerichte uitvoeringen, is dit onder directie van de heer 
Righini een breder concept geworden. Het is even wennen, maar toegegeven moet worden 
dat het drempelverlagend werkt en dat dit wellicht ook ten goede komt aan het klassieke 
concertprogramma. Zeker heeft het positief bijgedragen aan de financiële situatie van 
Muziekgebouw Eindhoven.	 

Nog net voor de jaarvergadering heeft het Vriendenuitje 22/23 plaatsgevonden. De reis ging 
ditmaal naar Den Haag. De aanwezige Vrienden hebben genoten van de gastvrijheid in de 
nieuwe concertzaal Amare, met een zeer interessante lezing over het pianoconcert door het 
Residentieorkest met de indrukwekkende pianiste Yeol Eum Son. De thuisblijvers hebben 
echt een geweldige dag misgelopen.  

4. Ontwikkelingen Muziekgebouw 
Edo Righini 
 
De heer Righini bedankt voor de uitnodiging. Het jaar 2022 was een bijzonder jaar vanwege 
het 30-jarig bestaan van het Muziekgebouw; ook de Vereniging Vrienden bestond 30 jaar. 
De heer Righini is blij met de ondersteuning door de Vrienden. Het jaarverslag van het 
Muziekgebouw – dat na goedkeuring door de Gemeente openbaar wordt - zal worden 
ingediend bij de Stichting Cultuur.  
 
De heer Righini gaat in op enkele highlights in 2022: 

1. Het Muziekgebouw is van enorme waarde voor de regio, maar de financiële situatie 
was een uitdaging. Het eigen vermogen kende per einde 2021 een tekort van € 3 
miljoen, per einde 2022 is dat teruggebracht naar € 1.2 miljoen. Ook het eerste 
kwartaal van 2023 laat een vergelijkbaar goed beeld zien. Het spreekt voor zich dat 
het hoofddoel van het Muziekgebouw is het brengen van cultuur, maar een gezonde 
organisatie creëert kansen voor een betere programmering; 

2. Voortbouwend op de goede kwaliteit die er al was, is gewerkt aan een betere balans 
tussen kwaliteit en kosten, zowel in de bedrijfsvoering als in de programmering. Het 
aantal klassieke concerten is ten opzichte van 2019 gestegen naar 155, daarop is dus 
niet bezuinigd; om het gebruik van de zaal rendabeler te maken, worden daarnaast 
popconcerten georganiseerd. In 2022 was sprake van zo’n 76 popconcerten. Bij deze 
concerten wordt vaker gebruik gemaakt van zit- en staanplaatsen, waardoor in de 
zaal zo’n 500 extra plaatsen worden gecreëerd ten opzichte van het aantal plaatsen 
bij klassieke concerten;  
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3. Het streven is om de diversiteit in het programma-aanbod meer en meer uit te 
bouwen. Om een warm en gastvrij huis te zijn van en voor de stad is er, zowel in als 
buiten het Muziekgebouw, een programma gestart dat wordt uitgevoerd in 
samenwerking met andere organisaties. Gewerkt wordt aan projecten om jongeren, 
mensen met een kleine beurs, mensen die minder mobiel zijn, en inwoners met een 
migratieachtergrond te betrekken bij Muziekgebouw Eindhoven; in 2022 zijn 
daarmee 21.000 bezoekers bereikt die anders niet naar het Muziekgebouw zouden 
komen.  

 
De heer Righini geeft aan dat er regelmatig contact is met de voorzitter van de Vereniging 
Vrienden voor het uitwisselen van ideeën. Ook vanuit de zaal wordt waardering 
uitgesproken voor de uitbreiding van het aanbod en daarmee het aantrekken van een 
breder publiek. Geopperd wordt dat waar nodig en mogelijk, een beroep gedaan kan 
worden op de Vrienden. De voorzitter maakt van de gelegenheid gebruik om de leden aan te 
sporen om leden te werven. 
 
Vanuit de zaal wordt opgemerkt dat, naar zojuist is toegelicht, het Muziekgebouw zich richt 
op meerdere doelgroepen; er is echter weinig programmering voor de jeugd. De heer Righini 
merkt op dat men in algemene zin zeer complimenteus is over de laatste ontwikkelingen van 
het Muziekgebouw. Ook voor de jeugd zijn er activiteiten; als voorbeelden noemt de heer 
Righini de pannenkoekenconcerten en activiteiten als ‘tekenen voor vrijheid’. Het gaat nu 
nog voornamelijk om de kleinere kinderen. Moeilijker te bereiken zijn de middelbare 
scholieren en studenten. Vanaf 2024 staan plannen op de agenda om meer jongeren uit die 
doelgroepen te trekken. Er zijn inmiddels gesprekken gaande met studenten van de TU 
Eindhoven om te horen wat voor hen interessant is en wat het Muziekgebouw daarin voor 
hen zou kunnen betekenen.  
De heer Righini stelt dat het Muziekgebouw vanzelfsprekend ook open staat voor ideeën 
vanuit de Vereniging Vrienden.   
 
Op een vraag uit de zaal wat de plannen zijn met Meneer Frits, antwoordt de heer Righini 
dat het restaurant weer opengaat. Reden voor de tijdelijke sluiting was dat volgens de 
Gemeente het restaurant niets te maken had met cultuur, waardoor uit de Stichting Cultuur 
Eindhoven bij de laatste subsidiebeschikking in 2020/2021 geen gelden beschikbaar meer 
kwamen voor de exploitatie van Meneer Frits. Inmiddels is besloten van Meneer Frits de 
derde concertzaal van het Muziekgebouw te maken (naast de Grote en de Kleine Zaal); het 
voornemen is daar meerdere concerten per week te plannen. Daardoor heeft Meneer Frits 
weer een culturele bestemming en kan weer een beroep gedaan worden op subsidie. Het 
voornemen is Meneer Frits in september te heropenen. 
 
5. Financiën 
Kees Koedam 
 
Verslag 2022 
De penningmeester neemt met behulp van een Powerpoint-presentatie de financiën van de 
Vereniging door en geeft een toelichting op de balans per 31 december 2022 en het 
exploitatieoverzicht zoals opgenomen in het jaarverslag 2022. Alle cijfers zijn terug te vinden 
in het jaarverslag op de website. Uit de inkomsten komt naar voren dat het ledental blijft 
afnemen, wat voornamelijk veroorzaakt wordt door de leeftijd van de leden. Over het 
aantrekken van meer (jongere) leden staat de Vereniging in nauw contact met de directie 
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van het Muziekgebouw. Dit blijft een belangrijk aandachtspunt; de gelden van de Vereniging 
Vrienden komen immers ten goede aan het Muziekgebouw.  
Uit de stukken blijkt dat het eigen vermogen van de Vereniging per einde 2022 nog steeds 
tegen de € 40.000 ligt terwijl, zoals in de vorige jaarvergadering is toegelicht, het eigen 
vermogen in een aantal jaren afgebouwd zou gaan worden tot een buffer van € 10.000. Een 
van de redenen daarvan is dat ook in (een deel van) het jaar 2022 Corona nog aanwezig was, 
waardoor een aantal activiteiten geen doorgang kon vinden. Verder speelden de gesprekken 
over het meerjarenplan ‘Verbinden en Verbreden’ een rol, en de invloed daarvan op het 
bestemmen van de bijdragen van de Vrienden aan de verschillende activiteiten. 
 
Verklaring kascommissie en décharge bestuur 
De heer H.P.W. (Herman) Ueffing, lid van de kascommissie, meldt dat de kascommissie op 
uitnodiging van de penningmeester de jaarstukken heeft gecontroleerd. De kascommissie 
heeft vastgesteld dat de financiële administratie op zorgvuldige en correcte wijze is 
uitgevoerd. De kascommissie stelt décharge van het bestuur voor voor het door haar over 
het jaar 2022 gevoerde financiële en materiële beleid. Décharge wordt met meerderheid 
van stemmen verleend, waarmee tevens de jaarstukken 2022 zijn vastgesteld.  
 
Benoeming lid kascommissie 
In de statuten is bepaald dat een lid van de kascommissie ten hoogste drie 
achtereenvolgende jaren zitting mag hebben in de kascommissie. Vanwege het volmaken 
van deze termijn, zal de heer Effting na deze vergadering aftreden. Het bestuur is verheugd 
dat mevrouw C.F.M.L (Charlotte) van Beukering-Michielsen zich kandidaat heeft gesteld voor 
de kascommissie. Mevrouw Van Beukering wordt door de vergadering met algemene 
stemmen benoemd als lid van de kascommissie. 
 
Verzoek kandidaten voor de functie van penningmeester 
Penningmeester Kees Koedam treedt tijdens deze jaarvergadering af, na 6 jaar bestuurslid te 
zijn geweest van de Vereniging Vrienden. De termijn van 6 jaar ligt vast in de statuten. 
Ondanks een dringende oproep voor een opvolger, meldt zich tijdens de vergadering geen 
kandidaat. In een volgende nieuwsbrief zal nogmaals een oproep worden geplaatst. 
Kees Koedam heeft aangegeven dat hij ad interim de financiën zal bijhouden; hij zal echter 
geen bestuurstaken meer op zich nemen. 
 
Begroting 2023 en forecast 2024/2025 
Met behulp van de Powerpoint-presentatie licht de penningmeester de begroting 2023 toe. 
Deze is terug te vinden in het jaarverslag over het jaar 2022 op de website. In de 
bestemmingsbijdragen hebben enkele verschuivingen plaatsgevonden. De bijdrage in de 
kosten voor het Storioni Festival is vervallen. De post ‘Jong Talent’ is ten opzichte van de 
vorige begroting opgedeeld in twee posten: een bijdrage van € 2.000 voor ‘jong talent’ en    
€ 3.000 voor een of meerdere ‘musical pioneers’, een cadeau dat de Vereniging Vrienden 
heeft aangeboden aan het Muziekgebouw ter gelegenheid van het 30-jarig bestaan. Met 
deze gift biedt het Muziekgebouw jonge talenten de mogelijkheid een werk te componeren 
of zich anderszins te positioneren. De bijdrage van € 3.000 aan de kosten ‘Intermediair MG’ 
is bestemd voor de ondersteuning door meerdere medewerkers van het Muziekgebouw aan 
de Vereniging. Zoals bij de bespreking van het jaarverslag over het jaar 2022 is aangegeven, 
zal het eigen vermogen worden afgebouwd. Daartoe is een bedrag van € 10.000 bestemd 
voor het Muziekgebouw. 
 



20230531 Jaarvergadering 2023 
 

 5 

De begroting 2023 wordt met algemene stemmen aangenomen en is daarmee vastgesteld.  
 
6. Statuten 
Het concept voor de statutenwijziging met het referentienummer 301838.01/1/EM d.d. 24 
april 2023, staat op de website bij de stukken voor de vergadering.  
 
Belangrijkste overwegingen voor wijziging van de statuten: 
• De huidige statuten, die dateren van 28 augustus 1992 met een aantal wijzigingen op 12 
augustus 2016, zijn aan modernisering toe ; 
• De statuten moeten worden aangepast aan de wet 'bestuur en toezicht rechtspersonen 
voor verenigingen en stichtingen’ ; 
• Wijzigen van het boekjaar van kalenderjaar naar concertseizoen. 
 
De belangrijkste wijzigingen: 
De taal van de statuten is gemoderniseerd. 
Aan de statutaire naam wordt een 'verkorte' naam toegevoegd, luidende Vereniging 
Vrienden Muziekgebouw Eindhoven, in lijn met de benaming van het Muziekgebouw. 
 
Artikel 11  
De bepalingen omtrent vergaderingen van het bestuur zijn gemoderniseerd, waaronder de 
mogelijkheid om ook door middel van videoconferenties te vergaderen (artikel 11 lid 2).  
In verband met de wetswijziging inzake de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen is de 
regel opgenomen omtrent besluitvorming bij tegenstrijdig belang tussen een (of meerdere) 
bestuurder(s) en de vereniging. Deze bestuurder dient zich te onttrekken aan het 
besluitvormingsproces (artikel 11 lid 7).  
 
Artikel 12  
Als gevolg van de inwerkingtreding van de Wet Bestuur & Toezicht Rechtspersonen (WBTR), 
is een regeling opgenomen voor de situatie van ontstentenis of belet van bestuurders 
(artikel 12 lid 3). Er dient jaarlijks een continuïteitscommissie te worden benoemd, 
bestaande uit drie personen (artikel 14 lid 2c). 
 
Artikel 13 
In de huidige statuten loopt het boekjaar van de vereniging gelijk met het kalenderjaar. Na 
wijziging gaat het boekjaar van de Vereniging lopen van één augustus tot en met 
eenendertig juli, het concertseizoen volgend (artikel 13, lid 1).  
 
Artikel 14  
In de jaarvergadering komen onder meer aan de orde: de benoeming van de in artikel 13 lid 
5 genoemde controlecommissie voor het volgende boekjaar (artikel 14 lid 2b); en de 
benoeming van de in artikel 12 lid 3 bedoelde continuïteitscommissie (artikel 14 lid 2c). 
 
Artikel 15  
Een lid kan zijn stem door een schriftelijk daartoe gemachtigd ander lid laten uitbrengen. Het 
aantal machtigingen wordt gelimiteerd tot 2, eerder was daarvoor geen limiet opgenomen 
(zie artikel 15 lid 4). 
 
Artikel 20 
In verband met de ANBI-status is de liquidatiebepaling aangepast (artikel 20 lid 3). Op grond 
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van de ANBI-eisen dient een positief saldo na vereffening naar een andere ANBI-instelling te 
worden overgemaakt. 
In de statuten is vastgelegd dat voor een statutenwijziging 2/3 van het aantal leden 
aanwezig of vertegenwoordigd moet zijn bij de vergadering en dat van de aanwezige leden 
2/3 moet stemmen vóór de wijziging. Het benodigde aantal leden is niet aanwezig, zodat 
niet gestemd kan worden. In de statuten is een bepaling opgenomen voor een tweede 
vergadering. Die tweede vergadering dient binnen 4 weken na de eerste vergadering plaats 
te vinden. In deze tweede vergadering kan alsnog tot wijziging van de statuten worden 
besloten, ongeacht het aantal aanwezige of vertegenwoordigde leden. Wel moet ook dan 
het besluit worden genomen met tenminste 2/3 van de geldig uitgebrachte stemmen. 
De tweede vergadering vindt plaats op woensdag 21 juni 2023 om 15.00 uur.  
 
Als dan gestemd wordt vóór wijziging van de statuten, zal sprake zijn van een overgangsjaar 
dat loopt van 1 januari 2023 tot en met 31 juli 2023, met een jaarvergadering binnen 6 
maanden na 31 juli 2023. Het nieuwe boekjaar gaat vervolgens in op 1 augustus 2023 en 
loopt tot en met 31 juli 2024.   
Voor het overgangsjaar zal dan een nieuwe begroting worden opgesteld als vervanging voor 
de eerder in de vergadering goedgekeurde begroting 2023. De volgende begroting zal gaan 
over de periode 1 augustus 2023 tot en met 31 juli 2024. 
 
Op de vraag of nu al gestemd zou moeten worden over de controlecommissie of de 
continuïteits-commissie (zie artikel 14 in het ontwerp voor de statutenwijziging), antwoordt 
de penningmeester dat dat eerst aan de orde is als de nieuwe statuten van kracht zijn, na 
het opmaken van de notariële akte. 
 
De vraag rijst of in de overweging voor het wijzigen van de statuten door het bestuur de 
Governance Code Cultuur is meegenomen. Dat is niet het geval. Omdat het bestuur er niet 
zeker van is of die code van toepassing is op de Vereniging Vrienden, zal dit punt alsnog met 
de notaris worden opgenomen. (Contact met de notaris kort na de vergadering leert dat de 
statuten wel de code volgen; de code is niet met naam en toenaam opgenomen omdat 
daarin regelmatig (kleine) aanpassingen worden aangebracht; de statuten zouden daarop 
steeds moeten worden aangepast). 
 
7. Aftreden en (her)benoemingen  
Pieter van Lieshout 
 
Aftreden 

- C. (Kees) Koedam, penningmeester 
- J. (Jan) Moraal, bestuurslid namens Quadrivium 

 
Aspirant-lid Mingo Calis (als opvolger voor Jan Moraal) kan vanwege onverwachte 
omstandigheden helaas niet aanwezig zijn. Een korte introductie: Mingo is student 
technische natuurkunde en scheikundige technologie aan de TU-Eindhoven. Hij speelt als 
cellist in het symfonie-orkest Ensuite, een deelvereniging van Quadrivium. Mingo laat weten 
dat hij ernaar uitkijkt de band tussen de Vereniging en de studenten-muzikanten voort te 
zetten en vraagt vertrouwen van de leden om hem te benoemen als bestuurslid. 
 
Benoemd 

- S.M. (Mingo) Calis, bestuurslid namens Quadrivium 
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Herbenoemd: 
- R.H. (Randi) Nuij, bestuurslid namens Quadrivium (derde en laatste termijn) 
- J.J.A.M. Senden, secretaris (derde en laatste termijn) 

 
De coördinatie vanuit het Muziekgebouw was tot en met de jaarvergadering in handen van 
A.J.P. (Audrey) Staaks. Zij heeft per 1 juni 2023 een functie aangenomen als coördinator bij 
Philharmonie Zuid. Een opvolgende coördinator is nog niet bekend. 
 
De voorzitter bedankt Kees Koedam en Jan Moraal voor hun waardevolle inbreng als lid van 
het bestuur van de Vereniging. Die dank geldt vanzelfsprekend ook voor Audrey Staaks voor 
het ondersteunen van het bestuur. 
 
8. Beantwoorden vooraf gestelde vragen 
Pieter van Lieshout 
Er is een verzoek ingekomen om vragen die gesteld worden vanuit de zaal, te herhalen. De 
verstaanbaarheid zonder microfoon is slecht. Hoewel de voorzitter van mening was dat het 
geluid deze vergadering beter was, is achteraf gebleken dat men in de zaal toch moeite had 
met de verstaanbaarheid bij het stellen van vragen door leden vanuit de zaal (bij een 
volgende gelegenheid zal aan deze klacht nog eens aandacht worden besteed). 
 
De vraag of de verhuizing van Philharmonie Zuid naar Maastricht nadelig is voor het 
Muziekgebouw is niet aan de orde geweest. De vraag zou worden voorgelegd aan de heer 
Righini. Hij moest echter voor een andere afspraak de vergadering voortijdig verlaten. 
(Na de vergadering is deze vraag door de heer Righini als volgt beantwoord: helaas kunnen 
geen uitspraken worden gedaan met betrekking tot de financiële afspraken die met 
Philharmonie Zuid zijn overeengekomen. Wel kan gezegd worden dat deze in goed overleg 
zijn gemaakt). 
 
9.  Rondvraag 
Pieter van Lieshout 
 

1. Aan het bestuur wordt verzocht om de Vrienden zo mogelijk op de hoogte te houden 
van zaken die spelen binnen het Muziekgebouw. Als voorbeelden worden genoemd 
de sluiting van restaurant Meneer Frits en het afschaffen van de uitrijkaarten. Ook 
wordt geadviseerd de binding met de leden te vergroten door hen vaker te 
informeren over activiteiten waarmee het bestuur doende is. 

2. Vanuit de zaal merkt een echtpaar op dat zij en een bevriende familie beide 
abonnementhouder zijn bij het Muziekgebouw. Zij hebben de afspraak om en om 
een jaar de tickets te bestellen. Dit heeft tot gevolg dat de familie die de tickets 
bestelt informatie ontvangt van het Muziekgebouw (en van de Vrienden) en de 
andere familie niet, terwijl beide families abonnementhouders zijn. Graag aandacht 
hiervoor. 

3. Op een vraag wat het meerjarenplan ‘Verbinden en Verbreden’ inhoudt, waarvan in 
het jaarverslag melding wordt gemaakt, antwoordt de voorzitter dat dit plan 
momenteel nog onderwerp van bespreking is met de directie van het 
Muziekgebouw. Zodra meer bekend is, zal hierover aan de Vrienden via de 
nieuwsbrieven worden gecommuniceerd. 
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10. Sluiting 
Pieter van Lieshout 
 
De voorzitter bedankt de deelnemers aan de vergadering en wenst hen een aangenaam 
concert toe. 


